

# raum&designSTRATEGIEN space&designSTRATEGIES

## Über das Studium

Die transdisziplinäre Studienrichtung ist zwischen bildender Kunst, Social Design und Architektur positioniert. Im Fokus steht das Erforschen künstlerischer Strategien für öffentliche und institutionelle Räume. Das praxisbezogene Studium erfolgt anhand von Projekten für konkrete urbane oder ländliche Räume.

raum&designSTRATEGIEN wirft den Blick auf globale und lokale Fragestellungen, den Raum in allen Dimensionen betreffend, aus theoretischer, künstlerischer und experimentell-forschender Perspektive.

## About the Programme

The transdisciplinary programme is positioned between visual arts, social design and architecture. The focus lies on the exploration of artistic strategies for public and institutional spaces. The practice-based programme includes projects for specific urban or rural spaces.

space&designSTRATEGIES takes a look at global and local issues concerning space in all its dimensions from a theoretical, artistic and experimental research perspective.

## Dauer / Duration:

BA: 6 Semester / 6 Semesters / 180 ECTS

MA: 4 Semester / 4 Semesters / 120 ECTS

## Unterrichtssprache / Teaching Language:

Deutsch / German

Englisch / English

## Akademischer Grad / Academic Degree:

Bachelor of Arts (BA)

Master of Arts (MA)

## Weitere Informationen / More Information:



Ausführlichere Informationen sowie eine Auswahl an bisherigen Projekten finden Sie unter [www.strategies.kunstuni-linz.at](http://www.strategies.kunstuni-linz.at)

For more detailed information and to see some of the past projects, visit the department's website [www.strategies.kunstuni-linz.at](http://www.strategies.kunstuni-linz.at)

## Qualifikationsprofil

Absolvent\*innen von raum&designSTRATEGIEN arbeiten in interdisziplinären Planungsteams für urbane und ländliche Räume, in der Kunstvermittlung, an der Schnittstelle zwischen Theater, Film und (sub-)urbanen Räumen oder als individuelle Künstler\*innen. Studierende lernen künstlerische Mittel der Interpretation und Intervention und der Vermittlung zwischen Akteur\*innen und Nutzer\*innen. Dafür werden grundlegende Werkzeuge vermittelt, von theoretischen, zeichnerischen, grafischen und handwerklichen Mitteln über filmische und performative Methoden bis hin zum Bauen von Räumen im Maßstab 1:1.

## Qualification Profile

Graduates of space&designSTRATEGIES work in interdisciplinary planning teams for urban and rural spaces, in art education, at the interface between theatre, film and (sub-)urban spaces or as individual artists. Students learn artistic methods of interpretation and intervention and of communication between actors and users. To this end, the programme teaches the use of fundamental tools, from theoretical, drawing, graphic and manual resources via cinematic and performative methods up to the construction of spaces on a scale of 1:1.



Research Sessions, 2022  
© Tomiris Dmitrievskikh



Master Exhibitions, 2022  
© Tomiris Dmitrievskikh

Raum wird erzählt,  
gezeichnet und gefilmt,  
er wird konstruiert,  
bespielt und installiert.  
Raum ist alles.

Space is narrated,  
drawn and filmed,  
it is constructed,  
played with and installed.  
Space is everything.



Group discussions, 2022  
© Anna Weberberger



Practical workshop, 2022  
© Elisa Poirier



Semester presentation, 2022  
© Anna Weberberger

Kunstuniversität znl



Group discussions, 2022  
© Lorenz Willer